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خبر

بهداشت و سلامت

یک »فوق تخصص بیماری های عفونی« 
مطرح کرد:

با تزریق واکسن و رعایت 
پروتکل ها لازم نیست از

 اومیکرون بترسیم
اگر  براینکه  تأکید  با  عفونی  بیماری های  تخصص  فوق 
واکسن ها را به موقع بزنیم و پروتکل ها را رعایت کنیم دیگر 
نیازی نیست از اومیکرون ترسی داشته باشیم، یادآور شد: اما 
نباید فراموش کنیم که هنوز کرونا در کمین بوده و اوضاع 

عادی نشده است.
که  داده  نشان  آمارها  اینکه  به  اشاره  با  مردانی  مسعود 
اماکنی  مهمترین  رستوران ها  و  سوپرمارکت ها  نانوایی ها، 
است که در آنها انتقال بیماری صورت می گیرد، عنوان کرد: 
الحمدالله اوضاع خوب بوده و بیماری تحت کنترل است، 
با این شرایط اگر حواس مان جمع باشد یعنی پروتکل ها را 
رعایت کرده و واکسن ها را به موقع بزنیم اصلا لازم نیست 
که از اومیکرون بترسیم.  وی در ادامه اظهار کرد: در آخرین 
اعلامیه سازمان جهانی بهداشت آقای فالوچی هم اعلام کرد 
که به نظر نمی آید اومیکرون بتواند مشکل زیادی ایجاد کند، 
البته سرعت انتقال آن از دلتا بیشتر است و تا دیروز 42 کشور 
دنیا بیماری را تجربه کردند این سوش بیماری از نظر بالینی 
تفاوتی با کرونای قدیمی ندارد، علائمش سبک و خفیف 
است و در کودکان و جوانان بیشتر دیده شده و بیشتر عوارض 
ضعف و سستی ایجاد می کند، اما در همین تعدادی که 
دیده شده نشان می دهد عمدتا افرادی بیمار شدند که واکسن 
نزده بودند و در آفریقای جنوبی هم به دلیل پوشش پائین 

واکسیناسیون تا این حد منتشر شده است.
این پزشک متخصص همچنین تصریح کرد: درست است 
بیماری خیلی سریع انتقال پیدا می کند ولی اگر به همین 
انشاء الله  برود  پیش  بوده  دیگر  کشورهای  در  که  منوالی 
در کشور ما هم اگر پیدا شود منجر به اشغال تخت ها و پر 
شدن بخش های مراقبت های ویژه در بیماستان ها نمی  شود، 
چون بخش عمده ای از مردم کشور ما یا بیماری را گرفتند و 
یا واکسن زدند و تا به حال خوشبختانه ۸۰ درصد گروه  هدف 
واکسن را تزریق کرده و امیدواریم باقی هم سریعتر اقدام کنند.

مردانی با اشاره به اینکه در هفته گذشته در کمیته کشوری 
کرونا مصوب شد که به ویژه افرادی که واکسن های سینوفارم، 
بهارات و برکت زدند به ترتیبی که اعلام می شود برای تزریق 
دوز سوم هم اقدام کنند، گفت: چون در این واکسن ها بعد از 
چهار ماه ایمنی واکسن کاهش پیدا کرده و برای اینکه ایمنی را 
تشدید کنیم باید هر واکسنی که در دسترس بود بزنید می توانید 
همان واکسن قبلی را بزنید یا واکسن دیگری انتخاب کنید، 
خوشبختانه واکسن های ایرانی هم در همین مدت وارد بازار 
شده و حتی می توان از آنها نیز استفاده کرد. در راستای کاهش 
کرونا خوشبختانه موارد قارچ سیاه هم کاهش پیدا کرده، ما در 
شهریورماه سونامی قارچ سیاه را داشتیم که به امید خدا این 

بیماری هم کاهش پیدا کرده است.   
عضو کمیته کشوری مبارزه با کرونا در پایان با اشاره به اینکه 
از من خیلی سؤال می شود که با ظهور این گونه جدید یعنی 
اومیکرون چه کنیم، تصریح کرد: شرکت در تجمعات را هنوز 
هم توصیه نمی کنیم و مهمتر از همه چیز هنوز هم تزریق 
واکسن ها و رعایت پروتکل هاست، الان با بازگشایی مدارس 
چندین بچه مبتلا به کرونا شدند در استان های قم، کهگیلویه 
و تهران هم مواردی در بین دانش آموزان دیده شده است 
و این نشان می دهد که هنوز هم کرونا در کمین است و 

نمی توانیم بگوئیم اوضاع عادی شده است.

خبر اول

»فرمانده انتظامی تهران« خبر داد:

دستگیری ۸۷۲ سارق و مالخر در تهران
سردار حسین رحیمی در اجرای پنجاه و یکمین مرحله از 
طرح رعد که پیش از ظهر روز چهارشنبه در مقر ستاد فاتب 
برگزار شد، گفت: پنجاه و یکمین مرحله از طرح رعد در سطح 
کلانتری های پایتخت به مرحله اجرا درآمد و در جریان آن 
۸۷۲ سارق، مالخر، زورگیر، خفت گیر که بعضی از آنها اقدام 

به اوباشگری نیز کرده بودند، دستگیر شدند.
وی با بیان اینکه در جریان اجرای این طرح تا کنون ۳۲۹۱ 
مورد از اموال مسروقه مردم کشف و ضبط شده است، ادامه 
داد: بیش از ۷۰۰ دستگاه انواع تلفن همراه در اجرای این 
طرح کشف و ضبط شد. همچنین ۲۰۸ دستگاه خودرو 
و موتورسیکلت سرقتی نیز شناسایی و ضبط شده که به 

مالباختگان تحویل داده خواهد شد.
رییس پلیس پایتخت با بیان اینکه ۱۰۵۰ پرونده در این طرح 
مورد رسیدگی قرار گرفت، گفت: ارزش ریالی اموال مسروقه 
کشف شده بالغ بر ۲۰ میلیارد تومان بود. شش قبضه سلاح 

جنگی و ۷۰ فشنگ جنگی نیز از سارقان کشف شد.

رحیمی با بیان اینکه در این طرح سارقان مسلحی که اقدام 
به تیراندازی کرده بودند نیز شناسایی و دستگیر شدند، 

افزود: کشف ۵۶ قبضه سلاح سرد که در خفت 
گیری و زورگیری مورد استفاده قرار می گرفت از 

دیگر دستاوردهای این طرح است.
پاتوق های  بر  اینکه پلیس  بیان  با  رحیمی 
سارقان و مالخران اشراف کامل دارد، گفت: 
در این مرحله از طرح ۸۸ پاتوق سارقان و ۱۱ 

مرکز مالخری نیز شناسایی و با 
آن برخورد شد. همچنین ۱۱۸ 

نقطه که فروشندگان مواد 
مخدر در آن فعالیت 

نیز  داشتند 
د  ر مو

شناسایی قرار گرفت.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ با بیان اینکه ۱۸ کیلوگرم انواع 
مواد مخدر در پنجاه و یکمین مرحله از طرح رعد 
کشف و ضبط شد، تصریح کرد: به ۳۹ پرونده 
قاچاق نیز رسیدگی شد که در جریان آن ۲۴ 
قاچاقچی با بیش از شش میلیارد تومان کالای 
قاچاق شناسایی و دستگیر شدند. رحیمی با 
بیان اینکه فرمانده انتظامی ری نیز طرح رعد 
را به شکل جداگانه اجرا می کند، 
تاسیس  زمان  از  گفت: 
فرماندهی انتظامی ری 
تا کنون شاهد ارتقای 
افزایش  و  امنیت 
مجرمان  با  برخورد 
در محدوده جنوب 

تهران بوده ایم.

امام خمینی)ره(: برنامه اسلام از عصر وحی تاکنون بر شهادت توام با 
شهامت بوده است.

دنیای هوادار یاد و خاطره شهدا به ویژه شهدای استان البرز را گرامی می دارد

حوادث و انتظامی

کرونا در ایران

دستگیری مجرم  و  پرونده  از کشف  فتا  پلیس  رئیس 
سایبری که با ایجاد یک سایت جعلی صرافی دیجیتال و 

ارائه خدمات از شهروندان کلاهبرداری کرده بود، خبر داد.
سرهنگ داود معظمی گودرزی در تشریح این خبر اظهار 
داشت: با مراجعه یکی از شهروندان به این پلیس مبنی بر 
کلاهبرداری تحت عنوان ارائه خدمات در خصوص ارزهای 
دیجیتال، موضوع در دستور کار پلیس فتا پایتخت قرار 

گرفت.
وی خاطرنشان کرد: شاکی در اظهارات خود عنوان داشت 
باتوجه به اینکه حساب کاربری ام که در آن معادل پنج 
میلیارد ریال ارز دیجیتال داشتم دچار مشکل شده بود، 
در فضای مجازی جستجو کردم و با یک صرافی ارزهای 
دیجیتال که در زمینه ارائه خدمات بین المللی رمز ارزهای 

مختلف فعالیت داشت آشنا شدم.
سرهنگ گودرزی بیان داشت: شاکی در ادامه توضیح داد 
با توجه به اینکه سایت مورد نظر نماد اعتماد الکترونیک 
نیز داشت بدون اطمینان از اصالت نماد اطمینان و هویت 
مدیران آن جهت رفع مشکل خود تمام مشخصات و مدارک 
هویتی خود را به همراه ایمیل، نام کاربری و رمز عبور خود 

برایشان فرستادم و مبلغی را نیز جهت کارمزد واریز کردم 
اما بلافاصله بعد از واریز وجه دیگر پاسخگوی من نبودند 
و در نهایت با بررسی بیشتر متوجه شدم نام کاربری و رمز 
عبور بنده تغییر کرده و تمام ارزهای دیجیتال داخل آن به 

سرقت رفته است.
پی جویی  با  داشت:  اظهار  پایتخت  فتا  پلیس  رئیس 
سرنخ های دیجیتال مجرمانه و استفاده از روش های نوین 
کشف جرایم سایبری و علیرغم استفاده از روش های 
پنهان ساز هویتی، ضمن احراز هویت واقعی متهم و شیوه 
و شگرد مجرمانه وی تیم عملیاتی این پلیس پس از 
تشریفات قضایی مجرم را در محل اختفای خود در یکی از 
محله های غربی تهران بزرگ دستگیر و به همراه تجهیزات 

هوشمند به پلیس فتا منتقل کردند.  
از  سرهنگ معظمی گودرزی عنوان داشت: متهم پس 
انتقال به پلیس فتا و مواجهه با ادله دیجیتال جمع آوری 
شده توسط پلیس به جرم خود اقرار کرد و پرده از نحوه 

اقدامات مجرمانه خود برداشت.
رئیس پلیس فتا تهران بزرگ به شهروندان توصیه کرد: به 
هیچ عنوان به هویت ها در فضای مجازی اعتماد نکنند و 

اطلاعات محرمانه خود از جمله اطلاعات هویتی، ایمیل، 
نام کاربری و رمز عبور حساب های کاربری دیجیتال و 
... را به هیچ عنوان در اختیار افراد ناشناس قرار ندهند و 
توصیه های پلیس فتا را جدی بگیرند و همواره مراقب ترفند 
کلاه برداران و سودجویان باشند و در صورت مشاهده موارد 
مشکوک موضوع را از طریق سایت رسمی پلیس فتا به 

نشانی  www.cyberpolice.ir اعلام کنند.

روز شنبه ۱۳ آذر ماه تلفات روزانه کرونا ۵۸ نفر اعلام شد و 
کمترین مورد فوتی را پس از عبور خیز پنجم کرونا رقم زد 
اما به تدریج این رقم افزایش یافت و روز یکشنبه ۱۴ آذر 

۷۶، روز دوشنبه ۱۵ آذر ۷۷، روز سه شنبه ۱۶ آذر ۷۹ و سر 
انجام روز چهارشنبه ۱۷ آذر، ۹۰ فوتی به ثبت رسید.

بر اساس اعلام وزارت بهداشت، در شبانه روز گذشته و بر 
اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۳ هزار و ۳۰۹ بیمار 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که ۵۳۴ 
نفر از آنها بستری شدند. مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور 
به ۶ میلیون و ۱۴۴ هزار و ۶۴۴ نفر رسید. طی ۲۴ ساعت 
گذشته، ۹۰ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و 
مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۳۰ هزار و ۴۴۶ نفر 

رسید.
تا کنون ۵ میلیون ۹۴۳ هزار و ۴۶۷ نفر از بیماران، بهبود 
یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند. همچنین سه 
هزار و ۱۸۵ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های 

مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند. تا 
کنون ۳۹ میلیون و ۶۳۲ هزار و ۹۸۳ آزمایش تشخیص 

کووید۱۹ نیز در کشور انجام شده است.
تا کنون ۵۸ میلیون و ۴۱۲ هزار و ۳۱۹ نفر نیز دُز اول، ۴۸ 
میلیون و ۷۶۷ هزار و ۲۳۷ نفر دُز دوم و یک میلیون و ۸۱۱ 
هزار و ۳۷۹ نفر، دُز سوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند و 
مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱۰۸ میلیون 
و ۹۹۰ هزار و ۹۳۵ دُز رسیده است. همچنین طی شبانه 
روز گذشته ۵۷۵ هزار و ۸۰۴ دُز واکسن کرونا در کشور 

تزریق شده است.
در حال حاضر دو شهر کشور در وضعیت قرمز، ۹ شهر در 
وضعیت نارنجی، ۱۵۳ شهر در وضعیت زرد و ۲۸۴ شهر در 

وضعیت آبی قرار دارند.

»رئیس پلیس فتا پایتخت« خبر داد:

کلاهبرداری میلیاردی با ترفند خدمات ارز دیجیتال در تهران

فوت ۹0 نفر دیگر بر اثر کرونا؛

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۹۴۳ هزار و ۴۶۷ تن رسید
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اجتماعی

یادداشت

معضلی که همچنان در کشور مغفول مانده است؛

»کودک کار«؛ فقر، فقر و فقر...

»کودک کار« یکی از آسیب های اجتماعی مهم بوده که 
در کشورمان مساله ساز شده است. یکی از دلایل ایجاد 
این کودکان است که  بودن دستمزد  ارزان  پدیده،  این 
اغلب بی سرپرست یا بدسرپرست هستند و توسط افراد 
سودجو به کار گرفته می شوند یا دارای والدینی هستند 
کودکانشان سوءاستفاده  از  و  دارند  مالی  که مشکلات 
در  فقر  با  مستقیم  ارتباط  کار  کودک  مقوله  می کنند. 
خانواده دارد، افزایش فقر در جامعه آمار کودکان کار را 

هم افزایش داده است. 
ناکامی  و  فقر  از  ناشی  که  کار  کودکان  رشد جمعیت 
آن ها  از  در ساماندهی و حمایت  مربوطه  دستگاه های 
اکتفا  کودکان  این  مقطعی  جمع آوری  به  تنها  است 
می کنند و در نتیجه عامل تداوم و گسترش دامنه این 

شاخه از آسیب اجتماعی شده است.  معضلی که در 
شرایط کنونی برای ساماندهی کودکان کار با آن مواجه 
هستیم، شرایط اقتصادی فعلی کشور است و باید فکری 

برای این موضوع کرد. 
ساماندهی  و  جمع آوری  متولی  زیادی  دستگاه های 
کودکان کار هستند ولی چون بصورت واحد کار نمی کنند، 

لازم  همکاری  و  می داند  مقصر  را  دیگری  دستگاه  هر 
فقر،  خانواده،  ساختار  نمی گیرد.  صورت  زمینه  این  در 
نظام  و  تحصیل  هزینه  ناگهانی،  اقتصادی  تغییرات 
آموزشی نادرست از عوامل موثر بر موضوع کودکان کار 
است. همچنین این کودکان در شرایط نامطلوب از نظر 

تغذیه، بهداشت و امنیت قرار دارند.
گرچه راهکارهای میان مدت و بلند مدت برای کاهش 
مهمترین  که  کرد  ارائه  می توان  را  کار  کودکان  پدیده 
چالش در ارتباط با این کودکان است، از جمله فقرزدایی، 
تامین رفاه و عدالت اجتماعی، کاهش تبعیض طبقاتی 
با توجه به عامل موثر فقر در ایجاد کودکان کار، تدوین 
قوانین حمایتی و بازنگری در برخی از آن ها، نظارت بر 
اجرای دقیق قوانین موجود، ایجاد شبکه با نظام یکپارچه 
حمایت از این کودکان و در نهایت ساماندهی مناسب آنها 
با ایجاد مراکز حمایتی مناسب با برنامه جامع آموزشی 
با استفاده از مددکاران اجتماعی، که فعلا در کشور ما 

مغفول مانده است.
سخن آخر اینکه سازمان بهزیستی باید این کودکان را 
تحت سرپرستی و آموزش قرار دهد، چرا سازمان بهزیستی 
مسئولیت مستقیم دارد و باید به شکل جدی و مناسب 

به وظایف خود عمل کند.

ای لباس سپید فرشتگان بر تن
قلب برکف به عشق بیماران
روز تو روز یاس سپید و روز عشق و ایثار، روز امید و نوید

امروز، روز پرستار بر شما مدافعان سلامت مبارک

صنعت

در حالیکه چند چهارشنبه، از چهارشنبه هایی که وعده داده 
شده بود تا تکلیف قیمت گذاری خودرو مشخص شود، در 
نهایت این چهارشنبه )روز/۱۷ آذرماه( این وعده محقق شد 
و قیمت های جدید اعلام شد. معاون بازاریابی و فروش 
گروه صنعتی ایران خودرو در پی اصلاح قیمت ها، میزان 
افزایش قیمت محصولات این گروه خودروسازی را حدود 

۱۸ درصد بر مبنای تورم بخشی اعلام کرد.
در گروه محصولات ایران خودرو، در خانواده پژوها، پژو ۲۰۶ 
tu۳ )با افزایش ۱۹ میلیون و ۸۸۱ هزار و ۱۶۶ تومان( به ۱۳۰ 
میلیون و ۳۳۲ هزار و ۸۹ تومان، پژو i ۲۰۷ )با افزایش ۲۷ 
میلیون و ۶۶۶ هزار و ۹۸۰ تومان( به ۱۸۱ میلیون و ۳۷۲ 
هزار و ۴۲۶ تومان، پژو ۲۰۷i فرمان برقی )با افزایش ۲۸ 
میلیون و ۵۶۷ هزار و ۹۹۱ تومان( به ۱۸۷ میلیون و ۲۷۹ 
هزار و ۵۵ تومان، پژو i ۲۰۷ پانوراما )با افزایش ۱۵ میلیون 
و ۳۹۳ هزار و ۳۳۶ تومان( به ۲۰۵ میلیون و ۴۳۴ هزار 
و ۵۱۱ تومان، پژو پارس XU ۷ )با افزایش ۲۱ میلیون و 
۹۹۴ هزار و ۸۰۰ تومان( به ۱۴۴ میلیون و ۱۸۸ هزار و ۱۳۲ 
تومان، پژو پارس TU۵ )با افزایش ۲۲ میلیون و ۸۸۲ هزار 
و ۲۵۷ تومان( به ۱۵۰ میلیون و ۵۰۰ هزار و ۹۰۸ تومان، پژو 
پارس دوگانه سوز )با افزایش ۲۲ میلیون و ۸۵۶ هزار و ۴۴۲ 
تومان( به ۱۴۹ میلیون و ۸۳۶ هزا و ۶۷۸ تومان و پژو ۴۰۵ 
دوگانه سوز XU۷ )با افزایش ۱۹ میلیون و ۳۸۹ هزار و ۰۲۰ 
تومان( به ۱۲۷ میلیون و ۱۰۵ هزار و ۸۰۰ تومان رسیده اند. 

در گروه سمندها، سمند گازسوز EF۷ )با افزایش ۲۱ میلیون 
و ۸۸۱ هزار و ۱۴۳ تومان( به ۱۴۳ میلیون و ۴۴۳ هزار 
و ۴۷ تومان، سمند بنزینی EF۷ )با افزایش ۲۰ میلیون و 
۷۷۷ هزار و ۸۰۱ تومان( به ۱۳۶ میلیون و ۲۱۰ هزار و ۲۶ 
تومان، سمند XU۷ )با افزایش ۲۰ میلیون و ۷۳۸ هزار و 
۳۷۰ تومان( به ۱۳۵ میلیون و ۹۵۱ هزار و ۵۳۲ تومان 
و سورن پلاس نیز) با افزایش ۳۲ میلیون و ۲۷۷ هزار 
و ۸۷۷ تومان( به ۲۱۱ میلیون و ۵۹۹ هزار و ۴۱۴ تومان 

رسیده اند. 
افزایش ۲۸  )با   TU۵ پلاس رانا  نیز،  راناها  خانواده  در 
میلیون و ۴۴۲ هزار و ۳۸۴ تومان( ۱۸۶ میلیون و ۴۵۵ 
هزار و ۶۳۱ تومان و راناپلاس پانوراما TU۵P)با افزایش ۳۰ 

میلیون و ۵۳۶ هزار و ۶۳۸ تومان( ۲۰۰ میلیون و ۱۸۴ هزار 
و ۶۲۷ تومان تعیین قیمت شده اند.

دنا معمولی )با افزایش ۲۷ میلیون و ۲۴۷ هزار و ۷۳۴ 
تومان( ۱۷۸ میلیون و ۶۲۴ هزار و ۳۱ تومان، دنا پلاس 
)با افزایش ۳۰ میلیون و ۲۳۳ هزار و ۱۸۴ تومان( ۱۹۸ 
میلیون و ۱۹۵ هزار و ۳۱۷ تومان، دنا پلاس توروبوشارژر )با 
افزایش ۴۵ میلیون و ۳۱۸ هزا و ۶۰۲ تومان( ۲۹۷ میلیون 
و ۸۸ هزار و ۶۱۴ تومان و مدل اتواتیک آن )با افزایش سه 
میلیون و ۴۶۲ هزار و ۴۳۲ تومان( ۳۴۸ میلیون و ۶۵۹ 

هزار و ۶۰۳ تومان اصلاح قیمت  شده اند.
گروه  محصولات  قیمت  افزایش  مجوز  اخذ  از  پس 
جدید  قیمت  نیز  خودروساز  این  سایپا،  خودروسازی 

محصولات خود را اعلام کرد.
در این گروه خودروسازی پراید وانت )سایپا ۱۵۱( که تنها 
بازمانده محصولات خانواده پرایدهاست، با افزایش قیمت 
۲۰ میلیون و ۹۲ هزار و ۲۰۰ تومان به ۱۳۱ میلیون و ۷۱۵ 

هزار و ۷۰۰ تومان رسیده است. 
در خانواده تیباها، تیبا )با افزایش ۱۵ میلیون و ۶۲۳ هزار و 
۶۰۰ تومان( به ۱۰۲ میلیون و ۴۲۱ هزار و ۵۰۰ تومان و تیبا 
۲ )با افزایش ۱۶ میلیون و ۵۷۰ هزار تومان( به ۱۰۸ میلیون 

و ۶۲۵ هزار و ۳۰۰ تومان، افزایش قیمت یافته اند.
در محصولات ساینا نیز، ساینا دستی )با افزایش ۱۶ میلیون 
و ۲۶۹ هزار و ۶۰۰ تومان( ۱۰۶ میلیون و ۶۵۶ هزار تومان 
افزایش ۲۲ میلیون و ۳۵۸ هزار و ۵۰۰  )با   S و ساینا
تومان( ۱۴۶ میلیون و ۵۷۲ هزار و ۶۰۰ تومان قیمت گذاری 

شده اند.
همچنین  کوییک )با افزایش ۲۲ میلیون و ۱۲۱ هزار و 
۴۰۰ تومان( ۱۴۵ میلیون و ۱۸ هزار و ۳۰۰ تومان، کوییک 
S  )با افزایش ۲۴ میلیون و ۳۶۰ هزار و ۷۰۰ تومان( ۱۵۹ 
میلیون و ۶۹۸ هزار و ۲۰۰ تومان و کوییک اتوماتیک 
پلاس )با افزایش ۳۶ میلیون و ۹۴۳ هزار و ۴۰۰ تومان( 

۲۴۲ میلیون و ۱۵۸ هزار تعیین قیمت شده اند.
در نهایت محصول جدید گروه خودروسازی سایپا که با 
نام تجاری شاهین عرضه می شود، مشمول افزایش قیمت 
۴۶ میلیون و ۳۵۸ هزار و ۷۰۰ تومانی شده و در اصلاح 

قیمت ها، ۳۰۳ میلیون و ۹۰۷ هزار و ۲۰۰ تومان  افزایش 
قیمت یافته است.

لازم به یادآوری است که ۱۸ آبان ماه سال جاری بود که 
آخرین قیمت گذاری  از  اتمام دوره شش ماهه  از  پس 
شورای رقابت برای محصولات خودروسازان، تورم  قیمت 
جدید محصولات ایران خودرو و سایپا مشمول افزایش 
نیمه  برای  جدید  قیمت های  اساس  این  بر  و  قیمت 
دوم سال جاری اعلام شد اما دو روز، بنابر دستور رئیس 
جمهوری و باتوجه به اینکه اعلام شد، ستاد تنظیم بازار 
برای افزایش قیمت خودرو مصوبه ای نداشته است، وزارت 
صنعت، معدن و تجارت از خودروسازان خواست تا قیمت 
محصولات خود را که طی آن دو روز مشمول افزایش 
قیمت شده بودند، به قیمت های قبل بازگردانند و بر این 

اساس افزایش قیمت خودروهای داخلی منتفی شد. 
پس از آن سید رضا فاطمی امین- وزیر صنعت، معدن و 
تجارت، از واگذاری قیمت گذاری خودرو به ستاد تنظیم 
بازار خبر داده و گفت: بررسی قیمت گذاری خودروها به 
ستاد تنظیم بازار سپرده شده و این ستاد درباره این موضوع 
تصمیم گیری خواهد کرد. در این راستا، سازوکاری که برای 
قیمت  که  است  این  شده،  اتخاذ  خودرو  قیمت گذاری 
خودروهایی که از محل افزایش تولید خودروسازان به بازار 
عرضه خواهد شد، با احتساب قیمت تمام شده و سود 
قانونی که به تأیید نهاد ناظر خواهد رسید، محاسبه خواهد 
شد. افزایش قیمت از محل تورم بخشی که بانک مرکزی 

اعلام کرده است، اعمال می شود.

افزایش 18 درصدی بر مبنای تورم؛

مجوز افزایش قیمت  خودروهای داخلی صادر و قیمت های جدید اعلام شد

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

اقتصاد کلان

»معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور 
مالیاتی« پاسخ داد:

چه کسانی مشمول مالیات خرید و 
فروش ارزی می شوند؟

درباره  مالیاتی  امور  سازمان  مالیاتی  درآمدهای  معاون 
فعالان  ارز گفت:  فروش  و  از خرید  مالیات  اخذ  جزئیات 
حوزه خرید و فروش ارز اعم اشخاص حقیقی و حقوقی چون 
صرافی ها، مکلف به ثبت نام و پرداخت مالیات تعیین شده 
هستند و مردم عادی و کسانی که برای نیاز شخصی و با 

کارت ملی ارز می خرند، مشمول مالیات نیستند. 
و  خریداران  کلیه  که  کرد  اعلام  مالیاتی  امور  سازمان 
فروشندگان ارز طبق قانون مالیات های مستقیم مشمول 
مالیات بوده و کلیه اشخاص فعال در این بخش مکلف به 
ثبت نام و پرداخت مالیات تعیین شده هستند. طبق این 
اطلاعیه، سازمان امور مالیاتی با اعلام بانک مرکزی نسبت به 
برقراری مالیات علی الحساب به میزان ۱۰ درصد از فروش ارز 

آنها اقدام می کند.
در این زمینه، محمد مسیحی_معاون درآمدهای مالیاتی 
گفت:  اطلاعیه  این  جزئیات  درباره  مالیاتی  امور  سازمان 
و  حقیقی  اشخاص  اعم  ارز  فروش  و  خرید  حوزه  فعالان 
حقوقی چون صرافی ها، مکلف به ثبت نام و پرداخت مالیات 
تعیین شده هستند و مردم عادی و کسانی که برای نیاز 
شخصی و با کارت ملی ارز می خرند، مشمول مالیات نیستند. 
وی افزود: این افراد در فاز اول توسط بانک مرکزی شناسایی 
و اسامی آن ها به سازمان امور مالیاتی اعلام می شود که 
هماهنگی های لازم با بانک مرکزی در راستای اجرای این 

قانون فراهم شده است. 
این مقام مسئول با بیان اینکه از امروز مشمولان مالیات 
خرید و فروش ارز باید نسبت به ثبت نام و پرداخت مالیات 
اقدام کنند، گفت: ضمانت های اجرای این قانون اینگونه 
است که هم از طریق قوه قهریه نسبت به مطالبه این مالیات 
اقدام می شود و در پایان سال نیز اختیار ورود حسابرسی به 

سازمان امور مالیاتی به این موضوع داده شده  است. 
وی درباره شناسایی فعالان غیررسمی و دلالان معاملات 
ارز برای اخذ مالیات مربوطه توضیح داد: شناسایی اولیه 
این افراد بر عهده بانک مرکزی خواهد بود و سازمان امور 
مالیاتی نیز از طریق راه هایی که به دلیل محرمانه بودن اعلام 

نمی شود، این افراد را شناسایی می کند.
مسیحی افزود: در قانون مالیات های مستقیم اصلاحیه سال 
۱۳۹۶، انجام ندادن برخی از تکالیف قانونی جرم محسوب 
و افرادی که از این قانون تخلف کنند، به عنوان محرم به 
مراجع قضایی معرفی می شوند. در کل کتمان و پنهان کردن 

درآمد از محل خرید و فروش ارز جرم محسوب می شود. 
معاون سازمان امور مالیاتی ادامه داد: در فاز اول اخذ مالیات 
از خرید و فروش ارز هدف سازمان امور مالیاتی تنظیم گری 
و مدیریت بازار ارز است و برآورد از میزان وصول درآمدهای 
مالیاتی از این محل به بررسی و رسیدگی های به مرور زمان 

نیاز دارد. 
ارز، خرید و  از مالیات خرید و فروش  وی بیان کرد: غیر 
فروش ارز برای صرافی ها به مآخذ کارمزد دریافتی مشمول 
مالیات بر ارزش افزوده است که در حال حاضر صرافی های 
مجاز اظهارنامه مربوطه در این زمینه را پر می کنند و مالیات 

می پردازند.
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استان ها
تاثیر قابل توجه واکسن کووید-1۹ بر بیماران مبتلا به سرطان

پژوهشگران آمریکایی در بررسی جدیدی، تاثیر واکسن های کووید-۱۹ را بر بیماران مبتلا به سرطان مورد ارزیابی 
قرار دادند و تاثیر آن را مشاهده  یک بررسی سراسری روی کهنه سربازان مبتلا به سرطان نشان می دهد که 
واکسن های کووید-۱۹ مبتنی بر آران ای پیام رسان، در پیشگیری از بروز ابتلا به این بیماری در بیشتر افراد مبتلا 

سرطان مؤثر هستند.

لرستان

»مدیرکل ورزش و جوانان لرستان« 
در دیدار با رئیس هیات اسکواش لرستان 

مطرح کرد:

احداث سالن کورت بروجرد
 در اولویت اول است

الهی  امان  الله  حشمت 
جوانان  و  ورزش  مدیرکل 
رئیس  با  دیدار  در  لرستان 
از  لرستان  اسکـواش  هیات 
رفع مشکلات خانه اسکواش 
خرم آباد و بروجرد و برگزاری 
جام  المللی  بین  تورنمنت 
فلک الافلاک در آینده نزدیک 

خبر داد. 
حشمت الله امان الهی در دیدار با اعضای هیأت اسکواش 
لرستان با تاکید بر لزوم وحدت در جامعه ورزش اسکواش 
استان برای موفقیت این ورزش جذاب اظهار داشت: اولین 
دغدغه ما استاندارد کردن کف خانه اسکواش است. در این 
راستا در کوتاه ترین زمان ممکن با اعتباراتی که در سال ۱۴۰۰ 

تزریق شده است این مشکل برطرف می شود.
مدیرکل ورزش و جوانان لرستان تاکید کرد: با استاندارد کردن 
خانه اسکواش و توسعه زیرساخت های این ورزش می توانیم 
در ایام پیش رو میزبان مسابقات مختلف ورزش اسکواش در 

استان نیز باشیم.
همچنین امان الهی در ادامه با بیان اینکه به زودی مشکل 
کفپوش معیوب خانه اسکواش برطرف می شود تصریح کرد: 
همچنین در زمینه پیگیری پروژه خانه اسکواش بروجرد، 
کمک و اعطای بودجه به هیئت اسکواش در راستای خرید 
تجهیزات سخت افزاری، راکت و توپ نیز همکاری لازم صورت 

می گیرد.
وی تصریح کرد: تمام سعی خود را برای ترمیم دیواره خانه 
اسکواش خرم آباد خواهیم کرد تا به نوعی این مشکلات 

اساسی از سر راه ورزشکاران برداشته شود.
همچنین منصور داودی نژاد رئیس هیأت اسکواش لرستان نیز 
در این دیدار با اظهار تأسف از شیوع اپیدمی ویروس منحوس 
کرونا و تعطیلی سالن های اسکواش استان اظهار امیدواری 
کرد با ریشه کن شدن ویروس منحوس کرونا شاهد حضور 

ورزشکاران لرستانی در میادین مختلف باشیم.
وی از کمبود تجهیزات این ورزش و مشکلات سخت افزاری 
در شهرستان های استان به خصوص بروجرد انتقاد کرد و 
تصریح کرد: امیدواریم اداره کل ورزش و جوانان و فدراسیون 
نگاه ویژه و حمایتی خود را از این ورزش با نشاط و جذاب در 
استان بیشتر کرده تا برای رسیدن به چشم انداز برنامه توسعه 

چهارساله در مسیر پیشرفت قرار گیریم.
رئیس هیأت اسکواش لرستان، مهم ترین مشکل فعلی این 
هیأت را مشکلات فنی خانه اسکواش خرم آباد و نبود فضا و 
امکانات مناسب در شهرستان های مختلف استان برای توسعه 
این ورزش مفرح و جذاب عنوان کرد و گفت: از مجموعه 
ورزش و جوانان استان می خواهیم با رفع این مشکلات و 
توجه به زیر ساخت های اولیه به این رشته، در آینده نزدیک 
شاهد رشد و شکوفایی این ورزش در سطح اول کشور باشیم.

البرز

»استاندار البرز« مطرح کرد:

فرمانداران بسترها را برای احیای روستاهای البرز فراهم کنند
مجتبی عبداللهی استاندار البرز روز چهارشنبه در نشست 
شورای معاونان و فرمانداران البرز افزود: برای رونق اقتصادی 
روستاها باید گردشگری و بسترهای بوم گردی در استان 
و  روستا  و  شهر  اسلامی  شوراهای  اعضای  شود.  فعال 
دهیاران باید با  اشراف و آگاهی از مسوولیت های خود، 
آموزش ببینند و مسوولان مربوطه در خصوص روند امور 
دهیاری ها و شوراها نظارت داشته باشند و زمینه های بروز 

تخلف را از بین ببرند.
عبداللهی گفت: فرمانداران در خصوص موضوعات حوزه 
تحت امر خود اشراف کامل داشته باشند و با نظارت لحظه 

ای، اجازه ندهند که مشکلات و اتفاقات غافلگیرشان کند.
وی افزود: باید در تمام زمینه ها سرآمد باشیم و مردم تحول 
اساسی در امور و روند خدمات رسانی را حس کنند که بر 
این اساس فرمانداران ملاقات های مردمی را حتما در دستور 
کار داشته باشند و برگزاری این جلسه را در دستگاه های 

اجرایی حوزه خود نظارت کنند.
روز سه شنبه جلسه شورای  داشت:  بیان  البرز  استاندار 
مشورتی بانوان برگزار شد و بانوان حاضر در جلسه گزارش 

های بسیار خوبی از موضوعات و دغدغه های استان مطرح 
کردند از این رو باید مسایل به صورت طبقه بندی شده 

به فرمانداران ابلاغ شود و رسیدگی به آنها در دستور کار 
قرار گیرد.

عبداللهی گفت: البرز بانوان توانمند و فرهیخته 
ای دارد که باید در پست های مناسب از آنها 
بهره برداری شود و بانوان رکن اصلی تعالی 
جامعه و ترویج سبک زندگی ایرانی اسلامی 

و حجاب و عفاف هستند که باید از 
این ظرفیت در خانواده و اجتماع 

استفاده کرد.
می  گفت:  البرز  استاندار 
توان با ایجاد کارگاه های 

آموزشی و توانمند کردن 
بانوان، شرایط لازم را 

شکوفایی  برای 
این ظرفیت 

هم  ا فر

کرد و به رشد جامعه کمک کرد.
وی افزود: ضرورت دارد فرهنگ نذر وقت در جامعه رواج 
بیشتری داشته باشد و در این زمینه بانوانی که در حوزه های 
حقوقی، پزشکی و روانشناسی  فعال هستند می 
توانند به مردم کمک شایان توجهی داشته باشند.

استاندار البرز تاکید کرد: از وضعیت معیشت 
کارکنان و پرسنل استانداری و فرمانداری ها 
با خبر هستم و در راستای ارتقای وضعیت 
موجود از هیچ تلاشی دریغ نخواهم کرد. 
هم  از  باید  مربوطه  مسوولان 
از  پیشگیری  برای  اکنون 
در  برق  حوزه  مشکلات 
تابستان چاره اندیشی کنند 
صنعتی  های  شهرک  و 
راه  و  ایجاد  نیز  استان 
اندازی کارخانه های سی 
اچ پی را در برنامه داشته 

باشند.

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار

گیلان

خوزستان

رئیس ستاد مدیریت بحران کشور از اختصاص ۳هزار و ۳۰۰ 
میلیارد تومان اعتبار برای مقابله با تنش های آبی کشور خبر 
داد و گفت: سهم استان گیلان از این اعتبار ۳۰۰ میلیارد 
تومان است، اسماعیل نجار در نشست مشترک اعضای 
کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس شورای 
اسلامی در چابکسر با بیان اینکه  امسال سه هزار و 300 
میلیارد تومان اعتبار برای مقابله با تنش آبی مصوب شده 
است اظهار داشت: سهم استان گیلان از این اعتبار 300 

میلیارد تومان است.
از  نگرانی  ابراز  با  کشور  بحران  مدیریت  ستاد  رئیس 
کمبود بحران آب در کشور خاطرنشان کرد: منابع مالی 

به  توجه  راستا  این  در  و  است  محدود  به شدت   دولت 
زیرساخت های  کشور به ویژه در حوزه ناوگان حمل ونقل، 
تجهیزات لجستیکی و موضوع مهم پسماند از الزامات 

دولت است که ضروری است با جدیت دنبال شود.
و  تجهیزات  ناوگان  بخش  ارتقای  بر  تأکید  با  نجار 
احتمالی  بحران  و حوادث های  در مدیریت  ماشین آلات 
کشور تصریح کرد: 2 هزار میلیارد تومان اعتبار برای وزارت 
راه و شهرسازی در نظر گرفته شده است تا بتواند ناوگان 
تجهیزات خود را ارتقا بخشد تا در زمان بحران و حوادث 

احتمالی وارد عمل شود.
وی با یادآوری اینکه هرساله با توجه به  حوادث طبیعی 
بخش  به  متعددی  خسارت های  شاهد  سیل  جمله  از 
هستیم  مردم  کشاورزی  اراضی  و  ابنیه ها  تأسیسات ، 
خاطرنشان کرد: متأسفانه کسی نیست که این خسارت ها 
را احصاء و به وزارت کشور و مجلس ارسال کند تا بتوانیم 

بخشی از خسارت ها را دنبال کنیم.
معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور نیز 
در این نشست با ابراز اینکه یکی از اساسی ترین راهکارهای 
کاهش دفن پسماند شهری، تفکیک پسماندهای خشک 
از پسماندهای تر و آلی است اعلام کرد: برای نخستین بار 
در کشور، قرارگاهی در سه بخش ساماندهی لجستیکی  و 

نوسازی ناوگان و مدیریت پسماند اجرایی شده است.
مهدی جمالی نژاد با اشاره به موضوع پسماند لاینحل  در 

استان های شمالی  کشور و بیان اینکه این قرارگاه قادر 
خواهد بود بسیاری از نگرانی های این سه حوزه را برطرف 
صورت گرفته،  تلاش های  به رغم  کرد:  خاطرنشان  کند 
موضوع پسماند لاینحل باقی مانده است که این موضوع 

در استان های شمالی کشور خود را بیشتر نشان می دهد.
وی با اظهار اینکه خوشبختانه در آستانه تحویل بودجه به 
مجلس هستیم و تمام تلاش ما این است که یک توزیع 
عادلانه بین همه دستگاه ها به  ویژه برای توسعه نوسازی 
ناوگان حمل  ونقل داشته باشیم گفت: دولت با 450 هزار 
میلیارد تومان کسری بودجه مواجه است که باید از محل 

فروش اوراق  قرضه، کمبود ها را جبران کند.
معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور 
با اشاره به حضور نمایندگان مجلس در استان ها و لزوم 
برنامه ریزی مناسب در راستای حل مشکلات مردم تصریح 
کرد: تمام تلاش ما این است که امور آموزش، درمان و 
خدمات رسانی در حوزه آب، برق، گاز و در حوزه مدیریت 

شهری قرار گیرد تا مدیری باشد که پاسخگو باشد.
جمالی نژاد با اشاره به مشکلات ها روستاها ابراز داشت: ما 
در سطح روستا ها متولی نداریم، دهیار نه ساختار و نه 
تشکیلات و  نه وظایف شفافی دارد بنابراین ضروری است 
که در این حوزه نیز اصطلاحاتی صورت گیرد و مصمم 
هستیم در مجلس شورای اسلامی برابر اصل 85 در این 

زمینه ملی تر عمل کنیم.

اطلاعیه ای  در  ایران  اسلامی  جمهوری  انتظامی  نیروی 
از انهدام یک باند تروریستی و دستگیری اعضای آن در 
استان خوزستان خبر داد. فرماندهی کل انتظامی جمهوری 
تیم  یک  انهدام  از  اطلاعیه ای  صدور  با  ایران  اسلامی 

تروریستی و دستگیری اعضای آن خبر داد.
در این اطلاعیه آمده است: یک تیم تروریستی وابسته 
اقدامات  به  که  جاری  سال  در  بیگانه  سرویس های  به 

شهرستان  انتظامی  گشت  و  کرده  مبادرت  ضدامنیتی 
ماهشهر را مورد حمله مسلحانه قرار داده بود، شناسایی و 
منهدم شد. در این اطلاعیه آمده است با هوشیاری ماموران 
انتظامی و تلاش هدفمند و رصد دقیق عوامل تروریستی، 
این باند خرابکار شناسایی و با تسلط اطلاعاتی کامل و طی 
چند عملیات منسجم تمامی اعضای مرتبط با این باند در 
مخفیگاهایشان دستگیر و برای رسیدگی قضائی به مراجع 

ذیصلاح تحویل گردیدند.
این باند تروریستی مخوف منتسب به گروه های ضدانقلاب 
خارج از کشور و سرویس های اطلاعاتی بیگانه بوده و از 

سوی آنها هدایت و حمایت می شده است.
گفتنی است، این تیم در شهادت ستواندوم ضرغام پرست 
و مجروحیت یکی دیگر از ماموران خدوم ناجا نقش اصلی 

را داشته است. 

»رئیس ستاد مدیریت بحران کشور« مطرح کرد:

۳۳۰۰میلیارد تومان اعتبار برای مقابله با تنش های آبی  کشور اختصاص یافت

بازداشت عوامل حمله مسلحانه به گشت انتظامی  ماهشهر ؛

 انهدام یک تیم تروریستی در خوزستان
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فرهنگی

گزارش

هر چند این هفته ۵ فیلم پرفروش سینما به همان ترتیب 
هفته گذشته دست نخورده باقی ماندند اما بعد از مدت ها 
فروش سینما به مرز ۱۰ میلیارد تومان رسید که از استقبال 
خوب مخاطبان از هنر هفتم حکایت دارد. بعد از استقبال 
خوب مخاطبان سینما از فیلم های روی پرده برای چندمین 
هفته پیاپی حالا این هفته نیز فروش ۵ فیلم بالای جدول 
به مرز ۱۰ میلیارد تومان رسید. اما در بررسی میزان فروش 
کلی فیلم ها همچنان دینامیت بعد از ۱۶ هفته نمایش ۲۸ 
میلیارد و ۱۶۲ میلیون تومان فروخته و در صدر پرفروش ها 

قرار دارد.
فیلم سینمایی دینامیت به کارگردانی مسعود اطیابی و 
تهیه کنندگی ابراهیم عامریان، با بازی پژمان جمشیدی، 
محسن کیایی، احمد مهرانفر، نازنین بیاتی، نادر سلیمانی، 
زیبا کرمعلی و میرطاهر مظلومی در سال ۱۳۹۸ ساخته 
شده است. در خلاصه داستان دینامیت آمده است: با نقل 
مکان کردن دو جوان دانشجو به ساختمانی با همسایه های 
متفاوت، چالش ها و مشکلاتی پیش روی آنها قرار می گیرد.

دومین فیلم پرفروش سینما نیز فیلم تازه اکران شده گشت 
ارشاد ۳ به کارگردانی سعید سهیلی است که در سومین 
هفته اکران ۱۷ میلیارد و ۷۵۲ میلیون تومان فروش داشته 
است. ساعد سهیلی، پولاد کیمیایی، بهنام بانی، میرطاهر 
مظلومی، نازنین کیوانی، مبینا رحمتی، اسدالله منجزی، 
امیر محاسبتی، اشکان عقیلی، مهدی دانایی فرد با معرفی 
علیرضا خواجه نیا و با هنرمندی امیر جعفری گروه بازیگران 

گشت ارشاد ۳ را تشکیل می دهند.
در خلاصه داستان این فیلم تازه اکران شده آمده است: 
حسن و عطا پس از سال ها به ایران برمی گردند. آنها به 
نوازندگی در خیابان ها می  امرار معاش به  اجبار برای 
پردازند، پس از مدتی سودای خوانندگی آنها را رها  نمی 
کند تا این که تصمیم به انتشار آلبوم موسیقی می گیرند. 
اما به لحاظ مالی در تنگنا هستند پس تصمیم می گیرند 

سراغ یک زمین دار بزرگ در لواسان بروند و او را بدزدند که 
نقش او را بهنام بانی بازی می کند. اما پس از مدتی با او 
دوست می شوند و زمین دار بزرگ تصمیم می گیرد از حسن 
و عطا حمایت و هزینه تولید آلبوم موسیقی آنها را تقبل 
کند. در این مسیر ناگهان اتفاقات عجیبی روی می دهد که 

هر سه آنها را دچار دردسرهای بزرگی می کند...
فیلم سینمایی قهرمان ساخته اصغر فرهادی نیز این هفته 
فروش مجموع خود را به ۹ میلیارد و ۱۱۵ میلیون تومان 
رساند و در رده سوم پرفروش ها باقی ماند. قهرمان داستان 
رحیم را دنبال می کند که از همسر خود جدا شده و به 
دلیل بدهی به برادر زن سابقش در زندان است. دختری که 
رحیم به او علاقه مند است، در جریان مرخصی دو روزه او 
از زندان، یک کیف پر از سکه طلا پیدا می کند. رحیم ابتدا 
تصمیم می گیرد از این سکه ها برای پرداخت بدهی و آزادی 
از زندان استفاده کند اما بعدا نقشه پیچیده تری به ذهنش 
می رسد. فیلم قهرمان تصویری پرجنب و جوش از شهر 
شیراز به نمایش می گذارد و آن را با نقد اجتماعی همراه 
می کند. فرهادی در صحنه ساده این فیلم، یک حکایت 
اخلاقی پیچیده را با تعلیقی ملموس تلفیق می کند. در این 
فیلم امیر جدیدی، محسن تنابنده، فرشته صدرعرفایی و 
سارینا فرهادی در کنار جمعی از بازیگران بومی شهر شیراز 

بازی کرده اند.
فیلم سینمایی درخت گردو نیز بعد از ۱۱ هفته نمایش در 
سینماهای سراسر کشور ۳ میلیارد و ۵۳۹ میلیون تومان 
فروخته است و بعد از دینایمت، گشت ارشاد ۳ و قهرمان 
در رده چهارم پرفروش های سینما قرار گرفته است. فیلم 
سینمایی درخت گردو به کارگردانی محمدحسین مهدویان 
و تهیه کنندگی سیدمصطفی احمدی در سال ۱۳۹۸ ساخته 
شده است. در این فیلم پیمان معادی، مهران مدیری، مینا 

ساداتی و مینو شریفی پور ایفای نقش می کنند.
این فیلم برای اولین بار در جشنواره فجر سال ۱۳۹۸ به 

بهترین  بلورین  برنده سیمرغ  توانست  نمایش درآمد و 
کارگردانی و بهترین بازیگر نقش اول مرد از همان جشنواره 
باشد. در خلاصه داستان درخت گردو آمده است: داستان 
بمباران شیمیایی سردشت است این روایت در روستاهای 

غرب کشور اتفاق می افتد.
اما پنجمین فیلم پرفروش از میان فیلم های تازه  اکران 
شده منصور است. این فیلم که نخستین تجربه کارگردانی 
سیاوش سرمدی است با فروش ۲ میلیارد و ۲۲۸ میلیون 
تومانی در رده پنجم پرفروش ها قرار گرفته است. این فیلم 
روایت بخشی از زندگی سردار شهیدمنصور ستاری است 
که محسن قصابیان نقش این شهید بزرگوار را ایفا کرده و 
سال گذشته برای نخستین بار در سی و نهمین جشنواره 
فیلم فجر به نمایش درآمد. در خلاصه داستان منصور آمده 
است که سال های پایانی جنگ است؛ ایران درگیر کمبود 
تسلیحات نظامی است؛ سرتیپ ستاری بر یک پروژه مهم 
کار می  کند... در این فیلم علاوه بر قصابیان هنرمندانی 
کوشکی،  مهدی  نعیمی،  حمیدرضا  کیانی،  لیندا  چون 
علیرضا زمانی نسب، قاسم زارع و سیدجواد هاشمی ایفای 

نقش کرده اند.

فروش هفتگی سینماها به مرز ۱۰ میلیارد تومان رسید

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »عزت الله انتظامی«
 - پیشکسوت سینما، تئاتر و تلویزیون - را گرامی می دارد

خبر

ماجراجویی »شانگ چی«
 ادامه دار شد

به دنبال استقبال بی نظیر مخاطبان از »شانگ چی و افسانه ده 
حلقه«، قسمت دوم این فیلم ابرقهرمانی نیز ساخته می شود، 
قسمت دوم از فیلم ابرقهرمانی شانگ چی و افسانه ده حلقه به 
کارگردانی و نویسندگی دستین دنیل کرتون ساخته می شود.

شانگ چی و افسانه ده حلقه داستان یک استاد هنرهای رزمی 
را روایت می کند که پس از پیوستن به سازمان اسرار آمیز 
ده حلقه با گذشته ای که تصور می کرد پشت سر گذاشته، 
روبه رو می شود. قسمت اول این فیلم که شهریور امسال اکران 
شد در حال حاضر با ۲۲۴ میلیون و ۵۰۰ هزار دلار فروش، 

پرفروش ترین فیلم گیشه پساکرونایی آمریکاست.
شانگ چی با معرفی اولین ابرقهرمان آسیایی و استفاده از 
تیم بازیگرانی که اکثرا آسیایی بودند، برای دنیای سینمایی 
مارول تاریخ ساز شد. این فیلم تاکنون در گیشه جهانی ۴۳۱ 
میلیون و ۹۰۰ هزار دلار فروش کرده و در رتبه هشتم فهرست 

پرفروش ترین فیلم های این گیشه ایستاده است.  
کرتون علاوه بر ساخت شانگ چی ۲ در حال کار روی یک 
پخش  سرویس  در  نمایش  برای  مارول  دنیای  از  سریال 
اینترنتی دیزنی پلاس نیز هست. ساخت این سریال بخشی 
از قرارداد چند ساله جدیدی است که کرتون با شرکت ماروِل 
استودیوز و انیکس کالکتیو شبکه هولو امضا کرده و به موجب 
آن قرار است برای این دو شرکت پروژه های تلویزیونی بسازد.   
کوین فیج )Kevin Feige( رئیس مارول استودیوز با انتشار 
بیانیه ای در این باره گفت: دستین یک همکار فوق العاده است 
که دید و مهارت منحصربه فردی را روی ساخت شانگ چی و 

افسانه ده حلقه گذاشت.
یکدیگر  با  را  العاده ای  فوق  لحظات  فیلم  این  ساخت  در 
گذراندیم و او ایده های بسیار جذابی برای داستان هایی داشت 
که می توانند در دیزنی پلاس متولد شوند. بنابراین از گسترش 
روابط خود با این کارگردان هیجان زده ایم و بی صبرانه منتظر 

شروع همکاری های بیشتر با او هستیم.  

3 فیلم ایرانی به جشنواره پالم 
اسپرینگز دعوت شدند

سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم پالم اسپرینگز آمریکا 
کرد،  اعلام  را  بخش های مختلف خود  فیلم های  فهرست 
جشنواره معتبر پالم اسپرینگز از تاریخ ۷ تا ۱۴ ژانویه ۲۰۲۲ 
)۱۷ تا ۲۴ دی ماه( در آمریکا برگزار می شود و در مجموع 

میزبان نمایش ۱۲۹ فیلم از کشورهای مختلف خواهد بود. 
فیلم سینمایی »قهرمان« به نویسندگی و کارگردانی اصغر 
فرهادی در  بخش »جوایز« این رویداد سینمایی به نمایش 
گذاشته خواهد شد که ویژه نمایش فیلم هایی است که 
امسال نماینده سینمای کشورشان در شاخه بهترین فیلم 
بین المللی اسکار ۲۰۲۲ هستند. در این بخش در مجموع ۳۶ 

فیلم به نمایش گذاشته خواهد شد. 
مستند »رادیو گرافی یک خانواده« ساخته فیروزه خسروانی 
محصول مشترک ایران، سوئیس و نروژ در بخش »داستان های 
واقعی« جشنواره پالم اسپرینگز نمایش خواهد داشت. در این 

بخش نیز ۱۵ فیلم مستند بین المللی حضور دارند. 
فیلم سینمایی »قصیده گاو سفید« ساخته بهتاش صناعی ها 
و مریم مقدم نیز در بخش »سینمای جهان« سی و سومین 
جشنواره بین المللی فیلم پالم اسپرینگز آمریکا در کنار ۲۴ 

فیلم بلند سینمایی دیگر به روی پرده خواهد رفت.

سینما و تئاتر

نمایش فیلم سینمایی »وقت چیغ انار« ساخته  گراناز 
موسوی با موفقیت در عرصه های بین المللی همچنان 
انار که محصول  دارد. فیلم سینمایی وقت چیغ  ادامه 

افغانستان، استرالیا، ایران و هلند است در اولین نمایش 
جهانی در سی و چهارمین جشنواره فیلم توکیو به نمایش 
در آمد و پس از آن در چهل و پنجمین جشنواره فیلم 
سائوپولو و شصت و هشتمین جشنواره فیلم سیدنی به 

روی پرده رفت. 
وقت چیغ انار که تهیه کنندگی آن را بهیر وردک، گراناز 
موسوی، کریستین ویلیامز و مرضیه وفامهر به طور مشترک 
دارند در چهاردهمین دوره  جایزه  سینمای آسیا  برعهده 
پاسیفیک نامزد جایزه  بهترین فیلم کودک و جوان شد. 
این اثر سینمایی همچنین در دو جشنواره  رده الف جهانی، 
بیست و پنجمین جشنواره فیلم شب های سیاه تالین در 
استونی و پنجاه و دومین جشنواره فیلم هند در گوآ نیز به 

نمایش درآمده است. 
نهمین جشنواره  فیلم باستائو در قزاقستان در آذر ماه نیز 
این فیلم را در برنامه ی خود داشت. وقت چیغ انار در ادامه  
حضور بین المللی خود در رویدادهای معتبر جهانی، از طرف 
کشور استرالیا به عنوان نماینده  خود در نود و چهارمین 

جایزه ی اسکار معرفی شده که فهرست فیلم های انتخاب 
اولیه با عنوان شورت لیست، در روز سه شنبه ۳۰ آذر و در 

شب یلدا اعلام خواهد شد.
فیلم وقت چیغ انار به طور رسمی به هفتاد و نهمین دوره 
جوایز گلدن گلوب هم ارائه شده که نامزدهای این جایزه نیز 
روز دوشنبه ۲۲ آذر اعلام خواهند شد. این فیلم سینمایی 
تاکنون بازخوردهای مثبتی در رسانه های معتبر جهانی 
داشته است. نشریات معتبر سینمایی جهان مانند ورایتی، 
اسکرین اینترنشنال، فیلم وردیک و ... نقدهای مثبتی 
درباره ی وقت چیغ انار منتشر کرده اند. پخش بین المللی 
وقت چیغ انار توسط محمد اطبایی )مستقل های ایران( 

صورت گرفته است.
مرحوم  کوییلتی،  اندرو  ایازی،  الهام  فیض،  عرفات 
حشمت الله فنایی، سعیده سادات، فرشته عالمی، امیرشاه 
نیازی  مدینه  تلاش,  زیشان خان  غیاث،  ذبیح  تلاش، 
بازیگران این فیلم سینمایی هستند، همچنین حسیبا 

ابراهیمی نیز در این فیلم حضوری افتخاری دارد.

کارگردانی  به  دخترشیرازی«  »خداحافظ  سینمایی  فیلم 
افشین هاشمی راهی جشنواره »بریتیش کلمبیا« شد. فیلم 
سینمایی خداحافظ دختر شیرازی به کارگردانی افشین 
هاشمی و تهیه کنندگی فرشته طائرپور در بخش فیلم های 
بلند اولین دوره جشنواره فیلم های محیط زیستی »بریتیش 
نمایش  به  می شود،  برگزار  کانادا  کشور  در  که  کلمبیا« 

درمی آید.

این فستیوال تلاش دارد تا با استفاده از ابزار قدرتمند سینما 
و فیلم هایی که تمرکز بر سوژه های محیط زیستی دارند، 

گامی در بالا بردن سطح آگاهی جامعه بردارد.
۵۵ فیلم از اقصی نقاط جهان در این دوره از جشنواره با 
موضوعات اجتماعی، فرهنگی و انسانی مانند مهاجرت، 
جنگ، اختلاف نژاد، قومیت، تاثیرات تکنولوژی و رسانه 
های اجتماعی بر زندگی و سلامت روان و... حضور دارند. 

این جشنواره به صورت آنلاین از تاریخ ۱۰ تا ۱۵ دسامبر ۲۰۲۱ 
برابر با ۱۹ الی ۲۴ آذر برگزار می شود.

بازیگرانی چون شبنم مقدمی، افشین هاشمی، آیسان حداد، 
مونا فرجاد، حسین محب اهری، رؤیا تیموریان، حسین 
یاری، هدایت هاشمی و هومن برق نورد در خداحافظ دختر 
شیرازی به هنرنمایی پرداخته اند. مرکز بین الملل سازمان 

سینمایی سوره، پخش بین الملل این اثر را بر عهده دارد.

موفقیت های بین المللی وقت چیغ انار ادامه دارد

»خداحافظ دختر شیرازی« در راه بریتیش کلمبیا
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درحاشیه

ماجرای تخلفی که هیچ کس زیر بار
 آن نمی رود؛ 

کی بود کی بود، من نبودم!
در ماجرای تخلف باشگاه گل گهر در استفاده از بازیکن 
غیرمجاز اتفاقاتی رخ داده که ظاهرا هیچ کس در این 
پرونده مقصر نیست و همه سعی دارند تقصیر را به گردن 
دیگران بیندازند. اریک باگناما مهاجم گابنی تیم گل گهر 
پیرامون  زیادی  حواشی  شده،  ایران  وارد  که  روزی  از 
گابن،  فدراسیون  نامه  و  ایجاد شده  بازی های ملی اش 

باشگاه سیرجانی را با دردسر مواجه کرده است.
بعد از انتشار اسناد بازی نکردن این بازیکن در تیم ملی 
کشورش، صدای اعتراض استقلال، پیکان و سپاهان که 
مقابل گل گهر بازی کرده اند، بلند شد. آنها با شکایت علیه 
این بازیکن به فدراسیون، خواستار تغییر نتایج مسابقات 
شدند. از طرفی اشتباه بخش بین الملل در استعلام نامه 
فدراسیون گابن در این پرونده محرز شده اما وقتی فشار 
عمومی  روابط  مدیر  شریفی  زیاد شد، حسین  رسانه ها 

فدراسیون پاسخگو شد.
شریفی در صحبت های خود با اشاره به اشتباه فدراسیون 
در استعلام نامه و بازی های اعلام شده این بازیکن در 
تیم ملی گابن، گفت: تکلیف مشخص است. ارشدترین 
مقام فدراسیون گابن یک مساله ای را تائید کرده است. 
اگر تخلفی صورت گرفته باشد، از جانب فدراسیون مبدا 
اعلام  بالاتر  مرجعی  که  در صورتی  است.  افتاده  اتفاق 
کند این بازیکن در آن 4 بازی به میدان نرفته، تصمیم 

گیری می کنیم.
از  و مستندات  تمامی مدارک  پرونده  این  در خصوص 
کمیته  اما  شده  ارائه  فدراسیون  به  باشگاه ها  سوی 
است.کمیته  کرده  سکوت  هم  فدراسیون  انضباطی 
وضعیت فدراسیون هم اصلا در جریان پرونده نیست و 
مقامات فدراسیون هم توضیحی در این خصوص به افکار 
عمومی نداده اند. ظاهرا در این ماجرا »کی بود کی بود من 
نبودم« بهترین راهکار برای مسئولان فدراسیون، باشگاه 
گل گهر و مقصران یک استعلام ساده است. سه هفته 
از حضور یک بازیکن در ترکیب گل گهر با مستندات غیر 
مجاز بودن وی گذشته و هفته چهارم نیز در پیش است 

اما هیچکس در این ماجرا خودش را مقصر نمی داند.
وقتی از مسئولان فدراسیون سوال می شود، نقض قانونی 
که خودتان در مورد بازیکنان خارجی مصوب کردید چه 
تبعاتی دارد، با این پاسخ مواجه می شوید که باشگاه ها 
خودشان مسئول استعلام هستند. وقتی سوال می کنید 
اگر باشگاه ها تخلف کرده باشند، چه کسی باید با آنها 
اتفاق  از کشور مبدا  برخورد کند، پاسخ می دهد تخلف 

افتاده است!
سه باشگاه تا امروز بر سر حضور یک بازیکن در گل گهر 
با هم جدال لفظی و شکایت داشته اند اما باشگاه گل گهر 
را  گابن  فدراسیون  و  باشگاه  این  تخلف  و مسئولانش 
در پرونده بازیکن جدیدشان قبول نمی کنند. فدراسیون 
فوتبال هم تا امروز زیر بار اشتباهش در این پرونده را 
نپذیرفته. پس چه کسی باید پاسخگوی چنین اتفاقی 
عجیبی باشد؟ در این بین تنها به این جمله بسنده شده 
که پرونده ابعاد زیادی دارد و باید به آن رسیدگی شود اما 
اینکه چرا پرونده ای به این ابعاد تشکیل شده و مقصر آن 
کیست و چه عواقبی در پی دارد، سوالی است که همگان 

در انتظار پاسخ آن هستند.

مکث

سوژه

قدرتنمایی تازه واردها در برابر مدعیان؛

لیگ برتر کشتی فرنگی؛ کم جان و باری به هر جهت!

»رییس فدراسیون پزشکی ورزشی« خبر داد:

حضور تماشاگران در ورزشگاه ها در انتظار تصمیم ستاد ملی کرونا است

بیست و یکمین دوره رقابت های لیگ برتر کشتی فرنگی 
باشگاه های کشور با قهرمانی تیم فولادین ذوب آمل 
پایان یافت. تیم فولادین ذوب آمل که برای نخستین بار 
پای در میدان مسابقات لیگ کشتی فرنگی گذاشته بود 
در فینال موفق شد سینا صنعت ایذه را که سابقه چندین 
ساله حضور در این رقابت ها داشته را با نتیجه ۶ بر ۴ 

پشت سر بگذارد. عنوان سومی این دوره از رقابت های 
لیگ نیز نصیب دیگر تیم تازه وارد یعنی اندیشه 

نگار پارس لرستان شد که توانست دانشگاه آزاد 
اسلامی را از پیش رو بر دارد. 

در واقع به همان اندازه که موفقیت و حضور 
تیم های جدید اسباب تعجب بود ناکامی 
دانشگاه آزاد و سینا صنعت ایذه نیز دور از 
انتظار بود. شکست قهرمانان صاحب نامی 
چون الدانیز عزیزلی ملی پوش آذربایجانی 
پویا  عبدولی،  ذوب، سامان  فولادین  تیم 
از  دیگری  تعداد  و  اسدی  علی  ناصرپور، 

چهره های سرشناس حکایت از آماده نبودن 
اغلب قهرمانان در مسابقات لیگ کشتی فرنگی 

امسال داشت. 
نهایی  در مرحله  این سرنوشت و حکایت  بی گمان 

لیگ کشتی آزاد نیز تکرار خواهد شد. به این ترتیب اگر 
تکرار جمله گزارشگر سرشناس و دوست داشتنی در مورد 
برگزاری مسابقات  استاندارد  نورپردازی عالی و فضای 
لیگ  کنار بگذاریم این مسابقات به جهت کیفی و کمی 

از شرایط قابل قبولی برخوردار نبود. 
آغاز و انجام شتاب زده رقابت هایی که نام لیگ بر آن 
نهاده شده و تعریف خاص خود را دارد، غیبت تماشاگران 
و علاقه مندان کشتی در سالن ها، حضور فرمایشی برخی 
باشگاه های  غیبت  میدان،  در  کننده  شرکت  تیم های 
از  جمعی  استقبال  عدم  رقابت ها،  عرصه  در  مطرح 
نامداران برای حضور در مسابقات و بسیاری ضعف های 
دیگر را می توان از جمله کم و کاستی های این دوره از 

رقابت ها تلقی کرد.

در یک کلام باید اذعان کرد که برگزاری مسابقات لیگ 
با این شکل و شمایل بیش از آنکه ورزش ملی کشتی 
را به مردم نزدیک کند بین جامعه و این ورزش فاصله 
خواهد انداخت. سالن های کشتی حدود دو سال خالی از 
تماشاگر بوده و چنانچه این روند همچنان تداوم داشته 
باشد باید در آینده حضور آنها را نیز به صورت گلخانه ای 
فراهم کرد. به نظر می رسد این مسابقات جهت خالی 
نبودن عریضه، باری به هر جهت و صرفا برای یک دایره 

محدود خودی ها ترتیب داده شده بود. 
پخش مسابقات از طریق رسانه ملی اقدام مناسب اما 
اگر قرار باشد علاقه مندان این ورزش صرفا آن را از پشت 

ویترین و با اجرا و گویش خاص مطابق ادبیات گفتاری 
منتظر شکاف  باید  کنند،  و گوش  تماشا  پسند  مورد 

بیشتری بین علاقه مندان و این ورزش بود. 
به سخن دیگر اگر قرار باشد بین جامعه علاقه مند و  
کشتی فاصله ایجاد شود و هدف دست اندرکاران مربوطه 
بیراهه  به  راه  باشد  ورزش  این  امور  کردن  گلخانه ای 
کشیده خواهد شد. در جایی که کشتی ورزش محبوب 
طبقه متوسط و پایین جامعه بوده، جدا کردن این ورزش 
با گروه مخاطب خود ضربه مهلکی بر پیکره این ورزس 

ملی خواهد زد. 

در ارتباط با لوازم و ضرورت های لیگ در گذشته و به 
کرات گفتیم و نوشتیم و تکرار آن در این نوشتار ملال آور 
خواهد بود، اما چه می توان کرد که باید هر سال بگوییم 
دریغ از پارسال، تنها حسن برگزاری لیگ با این شکل 
و محتوا رساندن اندک مایه ای به ورزشکاران و عوامل 
مرتبط است که آن هم معمولا در پایان مسابقات محل 
مناقشه و کشمکش قرار می گیرد، خصوصا امسال و با 
توجه به حضور تیم های خلق الساعه و کم نام و نشان، 
چه بسا پرداخت ها به سختی انجام گیرد و دریافتی ها 
قطره چکانی شود. مسئله ای که معمولا بعد از برگزاری 
مسابقات مجال بروز پیدا کرده و چه بسا پیامدهای آن 

تا مدت ها تداوم پیدا می کند. 
در لیگ برتر کشتی فرنگی به دلیل ناآمادگی بسیاری از 
کشتی گیران نمی توان عیار بهترین ها را مشخص و بر 
نام پدیده یا پدیده هایی انگشت گذاشت با این وجود 
همواره بر این عقیده بوده ایم که برگزاری مسابقات 
لیگ اگر هدفمند و با برنامه باشد، منشا اثر و 

مفید به حال کشتی خواهد بود. 
و  بنا  محمد  حضور  که  نیست  تردیدی 
دستیاران وی در سالن مسابقات، نشان از 
توجه ویژه کادر فنی تیم ملی به عملکرد 
مسابقات  کیفی  سطح  و  کاران  فرنگی 
داشت. تمام این فعل و انفعالات می تواند 
در  ملی  تیم  ارکان  تقویت  راستای  در 
به  باشد  آینده  تابستان  آسیایی  بازی های 
شرطی که تمهیدات لازم و مورد نظر برای آن 

میدان از امروز تشدید شود.
با  توانسته  اخیر  سال های  طی  فرنگی  کشتی 
تکیه بر هنر و درایت مربی کاردان و زحمتکشی 
بگذارد.  سر  پشت  را  آزاد  کشتی  بنا،  محمد  نام  به 
کاملا  نروژ  جهانی  و  المپیک  در  موفقیت  این  نماد 
مشهود بود. تلاش در سایه سکوت و آرامش، پرهیز 
اهتمام  و  بیهوده  جنجال آفرینی های  و  حواشی  از 
جایگاه  کسب  برای  فرنگی  کشتی  جامعه  جدیت  و 
بهتر در دنیا، موجبات این موفقیت ها را فراهم کرده 

است.
نگاهی به این موارد حکم می کند برگزاری لیگ نیم بند 
و کم جان امسال را به پای برگزار کنندگان آن نوشته و 
ساحت کشتی فرنگی را از این امر مستثنی کنیم چرا که 
اگر قرار به برگزاری لیگ رشته پرافتخاری چون کشتی 
این ورزش  و جایگاه  در شان  را  آن  باید  باشد  فرنگی 

تدارک دید.

بازگشت تماشاگران به منظور حضور در ورزشگاه های کشور 
به منظور دیدن مسابقات ورزشی در گرو صدور 

با کرونا  از سوی ستاد ملی مقابله  مجوز 
است.

چندی پیش اعلام شد که پس از فعال 
شدن سامانه کنترل کارت واکسیناسیون 
آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  توسط 

پزشکی از ابتدای آذر سال جاری، ساز 
تماشاگران  کنترل  کار  و 

در ستاد ملی مقابله 
مدنظر  کرونا  با 
در  تا  می گیرد  قرار 
صلاحدید  صورت 

مجوز حضور تماشاگران در ورزشگاه ها صادر شود، اتفاقی 
که تاکنون عملیاتی نشده و مشخص نیست که به 
صورت دقیق چه زمانی شاهد بازگشت هواداران به 

ورزشگاه های کشور خواهیم بود.
در همین رابطه غلامرضا نوروزی، رییس فدراسیون 
پزشکی ورزشی در گفت وگویی، در رابطه با آخرین 
وضعیت حضور تماشاگران در ورزشگاها و به 
ویژه مسابقات لیگ برتر فوتبال ایران، اظهار کرد: 
طبق شنیده ها قرار بر این است که سامانه 
کنترل کارت واکسیناسیون توسط وزارت 
از  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت، 
ابتدای هفته آینده فعال شود و پس 
در خصوص  کرونا  ملی  ستاد  آن  از 

سازوکار حضور تماشاگران در ورزشگاه ها و صدور مجوز، 
تصمیم گیری می کند.

وی ادامه داد: تاکنون مجوزی در رابطه با حضور تماشاگران 
در ورزشگاه های کشور صادر نشده است و زمان دقیقی در این 
رابطه نمی توان اعلام کرد و باید منتظر تصمیم و اعلام ستاد 

ملی مقابله با کرونا باشیم.
گفتنی است؛  اخیرا به صورت آزمایشی شاهد صدور مجوز 
حضور تماشاگران در دیدار تیم های فوتبال استقلال مقابل 
نساجی و پرسپولیس مقابل صنعت نفت آبادان بودیم تا 
پس از ۲۲ ماه پای هواداران به ورزشگاه آزادی باز شود اما 
این روند استمرار نیافت و مشخص نیست که چه زمانی به 
قطعیت در خصوص بازگشت مستمر تماشاگران و حضور 

آن ها در ورزشگاه ها تصمیم گیری می شود.

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار
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ورزشی
ممنوعیت ورود 2 گروه از هواداران به استادیوم ها

محسن فرهادی، معاون فنی وزارت بهداشت گفت: افراد واکسینه نشده یا در شرایط بیماری و قرنطینه اجازه 
ورود به استادیوم ها را نخواهند داشت. از تماشاگران درخواست می کنم که ضمن رعایت پروتکل ها از مصرف 

مواد غذایی خودداری کنند چون باعث می شود ماسک از صورت آنها برداشته شود.

سوژه

لیگ آزادگان

»فدراسیون تنیس« اعلام کرد:

با عذرخواهی از وزیر اقتصاد؛ »عزیزی« در فدراسیون تنیس ماندنی شد

هفته نهم رقابت های لیگ دسته اول؛

تساوی بدموقع ملوان؛ قشقایی صدرنشین شد

داوود عزیزی، رئیس فدراسیون تنیس گفت: همچنان در 
خدمت فدراسیون تنیس هستم تا دست در دست اهالی 
این رشته، کارها و برنامه های نیمه تمام را به اتمام برسانم.

داوود عزیزی، رئیس فدراسیون تنیس گفت: تنیس این 
روزها شرایط خوبی دارد و تلاش می کنیم این روند را ادامه 
داده و برای موفقیت هرچه بیشتر این رشته گام برداریم. 

برنامه ما رشد و پیشرفت تنیس است و امیدواریم با پیاده 
سازی برنامه ها و در اختیار داشتن امکانات اولیه از جمله 

زمین مناسب به هدف خود برسیم.

هفته نهم رقابت های لیگ دسته اول فوتبال ایران موسوم به 
لیگ آزادگان با برگزاری ۹ دیدار به انجام رسید که در نهایت 
منجر به تغییر صدرنشین و صعود شاگردان مهدی رجب زاده 
به رتبه نخست شد. قشقایی شیراز در خانه به مصاف تیم 
ویستاتوربین تهران رفت که باید در مرحله یک شانزدهم نهایی 
جام حذفی با پرسپولیس دیدار داشته باشد. نماینده شیراز با 
گل های محمد عابد و مرصاد فلاح نژاد در دقایق ۴۴ و ۹۶ از سد 
حریف تهرانی گذشت و با ۱۹ امتیاز به صدر جدول لیگ آزادگان 

صعود کرد. ویستا هم با ۱۰ امتیاز در رده دوازدهم ایستاد.
ملوان بندرانزلی در خانه خود با تساوی یک بر یک مقابل 

مس کرمان متوقف شد تا ضمن متحمل شدن چهارمین 
تساوی فصل، ۱۹ امتیازی شود و با تفاضل گل کمتر نسبت 
به قشقایی به رده دوم سقوط کند و صدر را از دست بدهد. 
مس نیز با ۱۴ امتیاز جایگاه پنجم را به خود اختصاص داد.

آباد در دیداری  آرمان گهر سیرجان و خیبر خرم  تیم های 
حساس به مصاف هم رفتند که تیم میزبان موفق شد با 
حساب ۲ بر یک از سد شاگردان عبدالله ویسی بگذرد و با ۱۷ 
امتیاز به رده سوم صعود کند و خیبر را با ۱۵ امتیاز به رده 
چهارم بفرستد. علی وزیری پناه و علی قربانخانی برای تیم 
میزبان گلزنی کردند و تک گل نماینده خرم آباد به وسیله 

فرزاد محمدی زده شد.
نتایج دیگر دیدارهای این هفته به شرح زیر است:

رایکا بابل ۱-۲ استقلال خوزستان
شهرداری همدان ۱-۱ شهرداری آستارا

ماشین سازی تبریز ۲-۲ شمس آذر قزوین
سایپا ۰-۰ پارس جنوبی جم

استقلال ملاثانی ۰-۱ خوشه طلایی ساوه
شاهین شهرداری بوشهر ۰-۰ مس شهر بابک

لازم به ذکر است که ماشین سازی همچنان با ۲ امتیاز تیم 
قعرنشین لیگ آزادگان به حساب می آید.

درحاشیه

از سالن های غیراستاندارد تا کیفیت
 پایین قضاوت ها؛

نیم فصل لیگ فوتسال
 چگونه گذشت؟

بیست و سومین دوره لیگ برتر فوتسال به دلیل حضور تیم 
ملی در جام جهانی زودتر از موعد و انتظار باشگاه ها با حضور 
چهارده تیم از 14 مرداد آغاز شد. لیگ برتر امسال هم مثل  
سال های گذشته با حواشی و اتفاقات زیادی روبرو بود. از 
وضعیت اقتصادی و نامناسب باشگاه ها گرفته تا سالن های 
بی    کیفیت، غیراستاندارد از جمله موارد برگزاری لیگ فوتسال 
است.  موضوع  مهمتری که امسال نسبت به سال های گذشته 
مورد اعتراض شدید باشگاه ها قرار گرفته بی برنامه  گی، ضعف 
شدید داوری و استفاده از داوران جوان بی   تجربه، ناهماهنگی 

سازمان لیگ و کمیته داوران در نیم فصل اول بود.
کمیته داوران از ابتدای شروع لیگ برنامه   ای برای تست مجدد 
بدنی داوران فوتسال نداشته و با کنار گذاشتن داوران باتجربه 
در مرحله اول تست به دلیل شرایط بدنی نامناسب و سپردن 
قضاوت به داوران جوان در نیم فصل اول مسابقات لیگ برتر، 
باعث شد تا تیم ها از شرایط داوری ها راضی نباشند. بی شک 
اصلی ترین مشکل باشگاه ها در نیم فصل اول عملکرد ضعیف 
داروی  بوده و به نظر می رسد داوری امسال لیگ برتر نسبت 
به سال  های گذشته افت شدیدی داشته و کمیته داوران باید 
به این موضوع ورود و پاسخ  مناسب را بدهد. اگر می خواهیم 
بازیکنان ملی پوش در بازی های آسیایی و جهانی با مشکل 
روبرو نشوند، باید سطح داوری لیگ برتر بالاتر رود و از این 
وضعیت خارج شود وگرنه به مشکلات بازی های تیم ملی در 

جام جهانی لیتوانی برخورد می کنیم.
در ۱۳ هفته ای که گذشت، دو دیدار به تعویق افتاد؛ راگا شهرری با 
چیپس کامل مشهد و حفاری با تیم فولاد زرند ایرانیان در هفته 
ششم لیگ برتر، اما سایر مسابقات به طور کامل برگزار شدند که 
سازمان لیگ زمان برگزاری این دو دیدار معوقه را هم اعلام کرده 
است. آخرین هفته از مرحله نیم فصل اول لیگ برتر روز جمعه به 
پایان رسید که در مهمترین بازی گیتی پسند اصفهان صدرنشین 
لیگ با ۱۱ گل چیپس مشهد را شکست داد تا همچنان به عنوان 

یک مدعی باقی بماند و صدر جدول را حفظ کند.
البته امسال پس از گذشت ۴ هفته از برگزاری مسابقات به دلیل 
حضور تیم ملی در مسابقات جام جهانی لیتوانی تعطیل شد و بعد 
از یک ماه مجددا از سر گرفته شد و تاکنون ادامه یافته که مجددا در 
نیم فصل به دلیل حضور تیم ملی فوتسال جهت دو دیدار دوستانه 

با تیم ملی ایتالیا در تاریخ های 29 و 30 آذر تعطیل شده است.
در آماری جالب در لیگ امسال تیم گیتی پسند صدرنشین 
جدول، با ۷۱ گل زده بهترین خط حمله و تیم مس سونگون در 
رده دوم، با ۱۶ گل خورده بهترین خط دفاع نیم فصل اول لیگ 

برتر فوتسال کشور را به خود اختصاص داده اند.
بدترین خط حمله لیگ نیز با ۱۸ گل زده در اختیار ۳ تیمِ قعر 
جدولی است. شهروند ساری با ۸ امتیاز در رتبه سیزدهم، 
چیپس کامل مشهد با ۱۴ امتیاز در رده  نهم جدول رده بندی قرار 
دارد که با ۵۴ گل خورده بدترین خط دفاع نیم فصل را به خود 
اختصاص داده است.  تنها تیمی هایی که در نیم فصل اول هیچ 
تساوی به ثبت نرسانده اند؛ سن ایچ ساوه، راگا و حفاری هستند. 
سن ایچ هم اکنون با ۲۷ امتیاز در رده  سوم و راگا و حفاری به 
ترتیب با ۱۲ و ۶ امتیاز در رتبه های ۱۲ و ۱۴ جدول رده بندی قرار 
دارند.  در رده بندی بهترین گلزنان نیم فصل اول مسابقات لیگ، 
سعید احمدعباسی از گیتی پسند با ۲۷ گل، علی مروتی با ۱۷ 
گل از سن ایچ ساوه و مهدی جاوید با ۱۳ گل زده در کراپ الوند، 

به ترتیب اول تا سوم هستند.

داستان جلد

وقتی هزینه کلاس های کنترل درجه را هم داوران پرداختند؛

این هم از وجناتِ »دبیــرِ« ماست!

متاسفانه مدت هاست که انتقادات از عملکردِ فدراسیون 
کشتی بالا رفته و بجز افرادی »خاص«)!( که در حلقه ارتباط 
با فدراسیون نشین ها قرار دارند، نحوه فعالیت این فدراسیون 
و تصمیماتی که برای ورزش اول کشور و اهالی آن گرفته 
می شود، موجبِ ایجاد نارضایتی عده ای کثیر از پیشکسوتان 
و ورزشکاران شده است. اینکه فدراسیونِ کشتی قائم به 
شخص است و جز نزدیکان جناب رئیس فدراسیون، برای 
امکانِ فعالیت در تیم های ملی و پست و  هیچ فردی، 
منصب های مدیریتی ایجاد نمی شود، از اهم انتقاداتی است 
که این روزها به این فدراسیون کشتی و شخص علیرضا دبیر 

وارد است.
اما طبق قوانین اتحادیه جهانی کشتی، برای حفظ آمادگی 
داوران بین المللی، کلاس های کنترل درجه برگزار می شود که 
داوران درجه یک، در سال، دو بار و داوران درجه دو، در سال 
یکبار کنترل درجه خواهند شد، به طور کلی داوران درجه یک 
باید در طول سال یا در دو تورنمنت بین المللی شرکت کنند و 
یا اینکه در مسابقه جهانی که کنترل درجه محسوب می شود، 
قضاوت داشته باشند و این قانون برای داوران درجه دو، طبق 
همین روش، یکبار در سال یا تورنمنت بین المللی یا مسابقه 

جهانی خواهد بود.
اما چندی پیش در رقابت های کشتی قهرمانی نظامیان 

جهان که به میزبانی کشورمان در تهران برگزار شد، علاوه بر 
کیفیتِ نچندان بالای مسابقات و نحوه برگزاری غیرحرفه ای 
آن، فدراسیون کشتی جنابِ دبیر، یک اقدامِ تاریخی را هم 
انجام داد! جایی که برای اولین بار در طول تاریخ کشتی 
را  داوران  شرکت  هزینه  مبلغ  پرداختِ  فدراسیون  کشور، 
در کلاس های کنترل درجه قبول نکرد تا برای شرکت در 
رقابت های نظامیان جهان، این هزینه سه میلیون و صدهزار 
تومانی، تحت تقبلِ شخصی داوران قرار گیرد، اتفاقی که 
برای اولین بار در تاریخ کشتی رخ داد و جامعه داوری را در 

شوک فرو برد.
اصولا جامعه داوری در ورزش ایران، از بدو پیدایش این 
پدیده در کشور، مظلوم واقع شده است، در کشتی نیز شرایط 

به همین گونه است. یک داور کشتی در طول سال، 
تماماً در اختیار فدراسیون کشتی است، در هر 

چهار فصلِ سال در هر نقطه ای از کشور یا 
جهان هم جهت قضاوت اعزام می شود، 
آن هم در شرایطی که با کمترین امکانات، 
حقوق و مزایا فعالیت می کند! حال اینکه 
با استناد بر چه عدله ای فدراسیون کشتی 
این هزینه را هم به داورانِ این رشته 

تحمیل کرده است، ابهامی است که باید 
توسط شخص علیرضا دبیر شفاف سازی 

شود، چرا که اگر فدراسیون کشتی 
برای این عمل دلایل خاص و البته 
قانع کننده ای داشته باشد، باید 
با جامعه  و  کند  را مطرح  آن 
داوری در میان بگذارد، اگر هم 
برای  دلیل و برهانی منطقی، 
وجود  فدراسیون  عملِ  این 

نداشته، باید این هزینه توسط فدراسیون  کشتی پرداخت 
شود تا این موضوع هم به هزاران معضلِ فعلی فعالیت 

داوران کشتی اضافه نشود.
بدون شک رئیس فدراسیون باید به جامعه کشتی، نگاهی 
»تعاملی« داشته باشد، تا امورات کشتی با هم فکری اهالی 
آن رفع و رجوع شود، اینکه کشتی در یک فضای بسته و 
محصور اداره و حتی اجازه نقد هم به احدی داده نشود، 
اتفاقی است که دودِ آن تنها به چشم کشتی خواهد رفت. 
می کند.  نیز صدق  داوری  جامعه  در  دقیقا  موضوع  این 
نمی شود داوران کشتی از حداقل ها محروم باشند و حقِ 
انتقاد هم از آن ها گرفته شود! به هر جهت، فدراسیون کشتی 
باید فکری به حال وضعیت معیشتی داوران داشته باشد 
چرا که شرایط فعلی در شان و جایگاه داوران کشتی ایران 

نیست و نخواهد بود.
و  نیست  آن  قهرمانان  به  تنها  کشتی  عیارِ 
عیار  تعیینِ  برای  نیز  کشور  آن  داوران  سطح 
کشتی هر کشور حائز اهمیت است، جایگاه 
داوران کشتی ایران همواره بین داوران برتر 
جهان ممتاز بوده و کشتی ایران در هیئت 
رئیسه اتحادیه جهانی کشتی هم مدرسین 
متاسفانه  اما  است،  داشته  صاحب نامی 
نه تنها  دبیر،  جنابِ  فدراسیون  در 
حق الزحمه  ای درخورِ جایگاه آن ها 
باتوجه  بلکه  نمی شود،  پرداخت 
فدراسیون،  سیاست کاری  به 
ابتدایی ترین حقوق آن ها نیز 
بدستِ  کامل  به طور 
سپرده  فراموشی 

شده است.

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

چندی پیش در رقابت های کشتی قهرمانی نظامیان جهان که به میزبانی کشورمان در تهران برگزار شد، علاوه بر کیفیتِ 
نچندان بالای مسابقات و نحوه برگزاری غیرحرفه ای آن، فدراسیون کشتی جنابِ دبیر، یک اقدامِ تاریخی را هم انجام داد! جایی که 

برای اولین بار در طول تاریخ کشتی کشور، فدراسیون پرداختِ مبلغ هزینه شرکت داوران را در کلاس های کنترل درجه قبول نکرد تا برای 
شرکت در رقابت های نظامیان جهان، این هزینه سه میلیون و صدهزار تومانی، تحت تقبلِ شخصی داوران قرار گیرد.
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گرایی و زارع بهترین کشتی گیران سال ۲۰۲۱ جهان
اتحادیه جهانی در سایت رسمی خود اسم سه کشتی گیر در رشته آزاد، فرنگی و زنان را به 
عنوان بهترین کشتی گیران سال ۲۰۲۱ از لحاظ عملکرد معرفی کرد. طبق گزارش اتحادیه 
جهانی کشتی محمدرضا گرایی دارنده مدال طلای المپیک و جهان در وزن ۶۷ کیلوگرم 
کشتی فرنگی و امیرحسین زارع دارنده مدال برنز المپیک و طلای جهان در وزن ۱۲۵ 
کیلوگرم کشتی آزاد بهترین عملکرد را در میان کشتی گیران تمامی کشور های دنیا در سال 

۲۰۲۱ داشته اند و برنده جایزه ی این عنوان شده اند.

مشکل طارمی و اسکوچیچ حل شد؟
خورشیدی در واکنش به این سوال که مساله اختلاف میان مهدی طارمی و دراگان 
اسکوچیچ به کجا رسید و آیا این موضوع قبل از بازی با عراق و امارات حل و فصل 
شده یا می شود؟ گفت: درست می شود. وی در پاسخ به این سوال که آیا منظور او 
این است که طارمی در اردوی آینده حضور دارد؟ گفت: طارمی عضو تیم ملی است 
و دلش مانند همه ایرانی ها برای موفقیت تیم ملی کشورمان می تپد. ان شاء الله او 

در اردوی تیم ملی حضور دارد، نگران نباشید.

هفتمی مرد شماره یک شطرنج ایران در رقابت های سریع
پرهام مقصودلو مرد شماره یک شطرنج ایران که در رقابت های سریع شیخ حمدان رشید در 
دبی شرکت کرده است موفق شد پنج امتیاز کسب کند و در رده هفتم این رقابت ها بایستد. 
ملی پوش شطرنج ایران که با ریتینگ ۲۵۱۲ در این مسابقات حضور داشت در ۹ دور به 
مصاف حریفان خود رفت که در آخر به سه پیروزی، چهار تساوی و دو شکست دست پیدا 
کرد و با پنج امتیاز هفتم شد. مقصودلو در دور سوم این رقابت ها موفق شد سالم صالح 

بخت نخست قهرمانی را شکست دهد.

آمار آسیب دیدگی کشتی گیران در المپیک توکیو
بابک شادگان، رییس کمیسیون پزشکی اتحادیه جهانی کشتی در کنفرانس جهانی کمیته بین 
المللی المپیک که درباره راه های پیشگیری از آسیب و بیماری در ورزش برگزار شد، شرکت کرد و در 
مورد اقدامات کمیسیون پزشکی اتحادیه جهانی کشتی توضیحاتی را ارائه کرد، در بازی های المپیک 
توکیو مجموعا ۲۸۷ کشتی گیر شرکت کردند و تنها ۲۸ آسیب در طول ۳۲۲ مبارزه این رقابت ها ثبت 

شد که نتیجه آن ۹.۸ آسیب در هر ۱۰۰ ورزشکار و ۸.۷ آسیب در هر ۱۰۰ مبارزه بود.

انتقادات از »مهدی« بالا رفت!
مهدی طارمی چند هفته ای است گل نمی زند و درخشش قبل را ندارد. او ظاهرا 
انتقاد از مهدی  اتلتیکو به  با  از بازی  افت کرده است. طرفداران پورتو هم بعد 
پرداختند و حتی او را مقصر باخت دانستند. در این مسابقه طارمی دو موقعیت 
خوب را از دست داد. هر چند مجموعا عملکرد این بازیکن در طول فصل جاری 
خوب بوده ولی در هفته های اخیر به اندازه ای که باید ندرخشیده و نتوانسته برای 

باشگاه پرتغالی گل بزند. 

هفته نهم لیگ برتر فوتبال ایران بدون تماشاگر شد
با اعلام رسمی سازمان لیگ تمامی مسابقات هفته نهم رقابت های لیگ برتر بدون تماشاگر 
برگزار خواهد شد این در شرایطی است پیش از این صحبت هایی درباره برگزاری مسابقات لیگ 
با حضور تماشاگران مطرح شده بود. در همین ارتباط نیز با غلامرضا نوروزی، رئیس فدراسیون 
پزشکی ورزشی عنوان کرد که به زودی ساز و کار سامانه هوشمند امید فراهم می شود. این 

سامانه واکسیناسیون افراد را برای مراجعه و حضور در اماکن ورزشی کنترل می کند.

پریا شهریاری مدیر فنی و توسعه سازمان لیگ فوتبال شد
پریا شهریاری به عنوان مدیر فنی و توسعه سازمان لیگ فوتبال و آقای مهدی کردانی 
به عنوان مدیر آکادمی های فوتبال منصوب شدند. پریا شهریاری به عنوان تنها ناظر 
بین المللی فوتبال ایران در مسابقات المپیک، در بخش زنان و مردان نظارت بازی های 
مختلفی را برعهده داشت و عضو کمیته اجرایی فیفا در المپیک ۲۰۲۰ بود. شهریاری در 
اسفند ۹۹ در تیم انتخاباتی کیومرث هاشمی بود و در نهایت به علت شکست خوردن 

هاشمی، او هم از انتخاب به عنوان نایب رئیس بانوان بازماند.

حریفان ایران در ادامه رقابت های جهانی 
هندبال مشخص شدند

به   ۲۰۲۱ جهان  قهرمانی  هندبال  رقابت های  ادامه  در 
میزبانی اسپانیا، تیم ملی هندبال بانوان ایران با قرار گرفتن 
در جایگاه چهارم مرحله گروهی راهی مسابقات پرزیدنت 
ملی پوش  بانوان  مرحله  این  رقابت های  در  شد.  کاپ 
هندبال ایران روز پنجشنبه ۱۸ آذرماه از ساعت ۲۰ مقابل 

ازبکستان قرار می گیرند، 
از  آذرماه   ۲۰ شنبه  روز 
دقیقه  و ۳۰  ساعت ۱۷ 
به مصاف آنگولا می روند 
و روز دوشنبه ۲۲ آذرماه 
از ساعت ۲۰ برابر کامرون 

صف آرایی می کنند.

در  هرناندز  ژاوی  جانشین  رسما  گارسیا 
السد شد

با اعلام رسمی باشگاه السد قطر گارسیا رسما به عنوان 
سرمربی جدید این تیم انتخاب شد و این اسپانیایی به 
عنوان جایگزین ژاوی هرناندز در السد قطر کار خود را 
آغاز خواهد کرد. گارسیای ۵۱ ساله اسپانیایی که سابقه 
سرمربیگری در باشگاه های واتفورد و والنسیا را دارد و 
اکنون او برای اولین بار 
به فوتبال آسیا و لیگ 
ستارگان قطر آمده است. 
مدت زمان قرار داد این 
با  اسپانیایی  سرمربی 
تیم السد قطر یک سال 

است.

شکست فولاد سیرجان ایرانیان در گام نخست برابر میزبان
مسابقات والیبال قهرمانی باشگاه های مردان جهان از بامداد روز چهارشنبه آغاز شد و 
به مدت پنج روز پیگیری خواهد شد. مرحله مقدماتی این رقابت ها با حضور ۶ تیم 
در دو گروه پیگیری می شود و تیم فولاد سیرجان ایرانیان در نخستین مسابقه خود 
در گروه B به مصاف سادا کروزیرو رفت. شاگردان سعید رضایی نماینده ایران در این 
مسابقه سه بر صفر و با امتیاز های ۲۵ بر ۲۰، ۲۵ بر ۱۶ و ۲۵ بر ۱۶ مغلوب شدند تا سادا 

کروزیرو با سه امتیاز صدرنشین گروه شود.

پرسپولیس هم حق 
پخش تلویزیونی
 را می خواهد

مدیرعامل  از  پس 
سیدمجید  استقلال، 
با  ارتباط  در  صدری 

موضوع بهره مندی باشگاه ها از حق پخش تلویزیونی، 
و  صدا  سازمان  رئیس  جبلی،  پیمان  برای  را  نامه ای 
سیما، ارسال کرد. در این نامه با اشاره به مشکلات و 
هزینه های روزافزون باشگاه ها از رئیس سازمان صدا و 
سیما خواسته شد، برای تامین بخشی از حقوق فوتبال 
به موضوع حق پخش و مسایل مرتبط با آن ورود کند. 
در این نامه پیشنهاد شده است؛ کارگروه های تخصصی 

برای بررسی راهکارها تشکیل شود.

یک انتصاب جدید 
در فدراسیون 

فوتبال
با  کسرایی  محمدرضا 
به عنوان  دبیرکل  حکم 
کامرانی  حسن  معاون 
فر در فدراسیون مشغول به کار شد؛کسرایی از چهره های 
شناخته شده فوتبال ایران در حوزه اداری و روابط بین 
بر  نظارت  طولانی  سابقه  و  است  ایران  فوتبال  الملل 
رقابتهای فوتبال آسیا در تورنمنت های مختلف را دارد 
و حالا به عنوان معاون دبیرکل می تواند به تسریع امور 
اداری به خصوص در سطح فراملی کمک کند. کسرایی 
از  پست  این  در  حضورش  و  است  باتجربه  و  جوان 

اقداماتی برای بهبود روند فدراسیون است.


